
 

Vandpytten – Bestyrelsesmøde d. 28-9-21 kl. 17-19. 

Deltagere: Herdis, Ingelise, Klaus, Katrine, Rune, Sune, Jakob, Lasse 

Fraværende: Morten. 

 

1.Opsamling på referat fra forrige møde 

Læreplan og virksomhedsplan er færdig og er lagt på hjemmesiden.  

Vi mangler at følge op på ny udbyder af telefon og internet. (inden februar) 

Vi arbejder på at finde sponsorater og fonde. Katrine bliver tovholder på dette.  

Referatet er godkendt og underskrevet.  

2. Budgetopfølgning  

Budgetopfølgningen 1.9.2021 viser et forventet overskud på cirka 13.000 kr. Vi har sendt dokumentation 

for corona-relaterede merudgifter i 2021 til Hillerød kommune, og afventer svar på mulig refusion. Der har 

været en merudgift til vikarer, værnemidler og ekstra rengøring for 90.265,11 kr.  

3. Ønsker til budget 2022  

Ønskelisten er lang, men vores første prioritet er at finde midler til ombygning af køkkenet, så det fremstår 

mere børnevenligt, mere integreret i huset og med et bedre arbejdsmiljø. Det er en dyr ombygning, så vi er 

i kontakt med vores udlejer herom. Vi foreslår blandt andet, at vores månedlige udgift til forbedringer 

(tilbygningerne) nedjusteres. Vi forsøger også fonde.  

Vi kender ikke driftstilskuddet for 2022 eller fordeling af minimumsnormeringerne endnu, men vi går i gang 

med at lave et budget for 2022, som giver et overskud til køkkenprojekt.  

Andre ønsker, som personalet har (og som vi evt. kan søge fonde til):  

• Batteri til ”minibusserne”, der bruges til gåture med børnene 

• Punkt- og hyggebelysning på stuerne 

• Undertag til bjælkehytten 

• Minibus leasing 

• Overdækket terrasse ved vuggestuen 

• Dansescene på legepladsen 

• Renovering af børnetoiletter 

• Massagestol 



• Diverse legetøj. Vores legetøj i Vuggestuen især er meget slidt efter Corona med masser af 

afvaskning og sprit.  

4. Struktur for køkken 

Vi har ikke fået ansat en medarbejder i køkkenet, men Herdis, Ingelise og Lasse går i gang med at lave et 

stillingsopslag. Herdis har brugt mange timer i køkkenet, men det har været en spændene proces og et 

spændende undersøgelsesrum med mange refleksioner. Det giver en god fornemmelse af, hvad det 

kræver, hvad der virker/ikke virker, og hvordan børnene kan inddrages.  

Vi har fået varm mad leveret to gange om ugen fra Stadion, men den løsning kan desværre ikke fortsætte, 

da deres kok har fået andet arbejde. Nu er det primært Bettina, Laura og Herdis der har ansvaret for 

madlavningen. Eftermiddagsmaden er vi i gang med at implementere, som en pædagogisk aktivitet i huset, 

og børnene står også for klargøring af rullevogne om morgenen. Vi er i gang og øver os.  

5. Køb af lejemål  
 
Vi er i kontakt med boligselskabet, men da udlejer er et alment boligselskab, så er huslejen ikke beregnet til 
at give overskud. Det skal bare dække udgifterne, så det er usikkert, hvor meget vi kan spare. Derfor er det 
måske mere interessant at undersøge, hvorvidt vores afdrag på forbedringer (19.000 pr. måned) kan 
forlænges, og vi derved får et mindre månedligt afdrag. Vi undersøger også muligheden for at forhøje lånet, 
så der kan blive midler til et køkken, som efterfølgende afdrages.  
 

6. Valg af frokostordning  

Der skal være valg af frokostordning hver andet år. Lasse laver udkast til forældrene 

7. Ansøgning til kommunen om øget normering af enheder  

Der er ansøgt om en ny ramme for kapacitet / normering i Vandpytten, som skal godkendes på Byrådet i 

oktober. Den nye ramme bliver:  

Den private institution Vandpytten kan modtage op til 66 børn i institutionen, og op til 20 af disse børn kan 

være 0-2 års børn (vuggestuebørn). Den foreslåede nye ramme medfører, at den private institution, 

såfremt de indmelder det maksimale antal børn, kan indskrive 20 vuggestuebørn og 46 børnehavebørn, 

hvilket er 86 enheder, mod de nuværende 80 enheder. Den foreslåede ramme tilgodeser samtidig at 

institutionen kan vippe. I institutionens eget oplæg ville det dreje som om en vippe mellem 82 og 86 

enheder, med et gennemsnit på de 82 enheder over året. Det har institutionen med den foreslåede aftale 

mulighed for at vælge. Omvendt betyder den foreslåede ramme også, at den private institution ikke 

længere kan vælge at bruge de 82 enheder til fx 8 vuggestuebørn og 66 børnehavebørn, idet de så ikke 

opfylder kravet om 3 m² areal pr. barn i børnerelaterede rum i bygningen.  

Den nye aftale erstatter tidligere aftale fra november 2018, såfremt den vedtages. 

Aftalen vil betyde, at vi får en lidt bedre fleksibilitet og mindre administration, når vi vipper. Vi skal ikke 

længere ’ramme’ 80/82 enheder i gennemsnit over året, men holde et maks på 66 børn totalt set hver 

måned. Vi skal tilgodese det politiske vedtag om, at der altid skal være 3 m2 pr barn til rådighed opgjort i de 

børnerelatere rum.  

 



 

8. Skift af hovedorganisation (Børneringen) 

• Vi skifter til Børneringen 1. januar 2022, men vi deltager allerede nu i deres ledernetværk.  

• De private ledere i børneringen er inviteret på besøg i Vandpytten d. 18-november  

• Børneringen anbefaler, at vi tilkøber Board Office, som koster 6000kr om året inklusiv 

bestyrelsesforsikring. 

• Herdis og Ingelise deltager i lederkonference d. 4-5 november 2021. 

9. Vandpyttens 10-års fødselsdag  

• D. 1-10 er det Vandpyttens 10-års fødselsdag.  

Vi har ikke hidtil fejret Vandpyttens fødselsdag, men har besluttet, at markere denne begivenhed 

med børnene. Der vil blive pyntet op med flag, sunget og spist kagemand 

10. Fotografering  

• Bestyrelsen planlægger ikke at lave fotografering i Vandpytten. Hvis forældre melder ind og ønsker 

at få en fotograf ud, må de gerne låne huset til det. Det virkede ikke som om der var opbakning til 

at bruge den fotograf, som vi har brugt de sidste par år.  

11. Orientering fra ledelsen  

Vi har en ledig fast stilling i vuggestuen, men indtil videre har vi Rasmus som vikar, og det fungerer godt. Vi 

vil gerne vente med at søge en ny fast medhjælper til vi kender vores tilskud. Det kan være det vil give 

mulighed for at ansætte en pædagog i stedet.  

Der har været en udrykning, som igen skyldtes blind alarm. Det er gentagne gange detektorerne i 

liggehallen, som udløser dette, så nu er de skiftet til en anden og mere sikker model.  

Der har været afholdt brandøvelse i september, og det gik rigtig godt, Sune fra bestyrelsen deltog, og vi fik 

efterfølgende respons.  Vi har efterfølgende fået lavet små justeringer til evakueringsplanen.  

Inden jul skal der laves apv og afholdes mus-samtaler for personalet.  

Der er afholdt tre workshops for forældre. Vi kan konkludere, at ideen med at kombinere workshop med 

fællesspisning ikke var en succes. Det skyldes formentlig tidspunktet, samt det, at vi ikke tilbød pasning af 

børn imens forældrene deltog i workshoppen 

 

12. Orientering fra udvalgene  

 a. Legeplads (Katrine) 

 b. Ansættelser (Lasse)  

Lasse deltager, når vi skal have ansat en til køkkenet. 

c. Det sociale (Sune)  

Forslag til sociale arrangementer: 



Kunne der laves en forælder fredagsbar med en tydelig tidsramme? 

Skal vi måske lave et loppemarked på P-pladsen? 

Skal der arrangeres fællesspisning halvårligt? 

d. Kommunikation/arbejdsmiljø  

Evt: 

Der har været afholdt LUS-samtale og der er et ønske om, at Herdis påbegynder uddannelsen diplom i 

Ledelse. Vi drøfter det til næste møde.  

 

 

 

  
  
 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 
  
   

 
 

 


